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Na spomen našem dragem varošanu Josipu Kompareu 
kaj je Samoborskem fašniku od davne 1860. dal 
jen vekši značaj delajuči povorke i spelancije kakti 
»šmalcanje baba«, »mađaronski ministri z brnjicama«, 
»mlačenje prazne slame v Saboru« itd. Privatno je vodil 
dnevnik šaljivega sadržaja »Ričet z domače kujhne«. 
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 Upute Stožera za čitanje Ričeta:
 1. Čitati u zatvorenom prostoru  (šekretu) 
   2. Obavezno čitati stoječki 
     3. Oprati ruke prije i poslije čitanja
      4. Na otvorenom držati razmak od 
    dva metra 
      5. Smijati se samo pod maskama

Vu ovem broju:
    KORONA (2. DIO)
MALO PA NIŠ
    POLITIKA… I TOČKA!
        PIN-UP DODATAK
LEVA, DESNA I ŽUTA STRANA
    SMUČKAJ PA PROLI 
PRIČE IZ BREGANSKE ŠUME
   ITD., ITD., ITD.

JOJ,JOJ, KAJ
JE TU

ČUDE POSLA!
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RAFA I NOLE
Nakon osvajanja Australian Opena nazove Nadal 

telefonom Đokovića:
- Bok, Nole, šta ima? Zar se nećeš cijepiti?
- Neću da se vakcinišem ni pod razno – odgovori 

Nole, a Rafa spusti slušalicu.
Sutra opet zazvoni Đokoviću telefon, opet zove 

Nadal i pita:
- Bok, Nole, šta ima? Zar se nećeš cijepiti?  
- Neću da se pelcujem makar izgubio sve ugo-

vorne honorare, sve teniske rekorde i nikad ne 
postao G.O.A.T. – tvrdokorno će Nole, a Rafa spusti 
slušalicu.

Sutra opet isto! I tako mjesec dana zaredom. Ali 
Nadal ne sustaje, stalno zove i postavlja uvijek isto 
pitanje: 

- Bok, Nole, šta ima? Zar se nećeš cijepiti?
Đoković, već pomalo iznerviran, odvrati protu-

pitanjem:
- Dobro, Rafa, zoveš me već mesec dana i po-

stavljaš stalno jedno te isto pitanje. Koji je Bog 
tebi? Dobri smo si, a sereš! Da ti to mene možda ne 
zajebavaš???

- Još od Melbournea! – nasmije se Rafa i spusti 
slušalicu.  

             CEPLJENJE
  
Došel sam k prijatelju
Isporučiti mu novogodišnju želju
Dok se je on z vinom krepil
Z vrata sam pital jeli se cepil
„Nisam nit nebum dragi moj Zdravec
Znaš da sam ja cepleni Zagorec
Se dok pijem moj cepleni kiseliš
Nikakva korona mi nemre baš niš
A moja „draga“ žena neče to piti
Nek se je rajše odlučila cepiti
Takve ti nema vu ovomu našemu kraju
Cepila se z svim kaj god daju
Još ni a nadam se da oče
Čim prije cepiti se protiv besnoče“ 
Rekel je i z flaše nategnul
Dok ja sam za kvakom posegnul
A kaj mu reči poklem ovakvoga monologa
Nek mu za pravičnu pamet zamoliti Boga

KORANA?
KARIJES!

ZDRAVKO ŠKRAPEC

uz milu epidemiju
i veselu pandemiju
 zbog šlampave vlade
 ostasmo bez nade
ukinimo BANDEmiju
 
živim život sasvim miran
pomalo sam korodiran
 al moja je sreća
 sreća ponajveća 
to što nisam koroniran 

IVO MARKULIN
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Agrampolitischer Bericht
Izvještava: Ivek Milčec

Nekaj me pičilo vu palac. 
Viš vraga, to je Gabičin žalac. 
Plenki i Zoki bormeš grdo pucaju i ratuju. 
Trda kohabitacija nije zajebancija. 
Negda su Gradec i Kaptol na Krvavome mostu   
vodili ljuti boj. 
Dok im nešči nije rekel: “Ote v Tkalču i tam budi svoj!” 
Vu staroj Tkalči bil je centar kupleraja: 
Poševiš fličku i otpreš vrata raja! 
Tam su mnogi z Kaptola junfer zgubili, 
a potem pucama o poštenju trubili. 
Sad minister Banožić tupog nožeka brusi, 
sanja o moči i kutjevačke gemište trusi. 
Za Bosanca Grlić-Radmana veliju da je pobožen 
Jer za NATO stolom navek je tih i fol staložen. 
Oni pak z MOSTA furt protiv Plenkija kričiju. 
On im se smije i veli: “Poglečte ovu kamenjarsku bokčiju”. 
Vu SDP-u vlada nekakva čudna tišina: 
novih ideja nema, na Manifest opala prašina. 
Na Jelačić placu jen penzič špila džepni biljar. 
Kuglice bu poslal vu Remetinec zaprtim    
Adezeovcima na dar.

Nigdje drugdje nisam vidio nekoga s 
takvim znanjem, entuzijazmom i kvalitetom 
u poznavanju EU fondova“, izjavio je 
predsjednik Vlade Andrej Plenković braneći 
svoj izbor za ministarstvo europskih fondova 
i Predsjedništvo HDZ-a neki dan, nakon 
svega – nakon „afere vjetroelektrane“, „afere 
Mercedes“, „afere vozačka dozvola“ i „afere 
softver“ – braneći dakle svoj izbor kad je 
naposljetku uhapšena zbog afere o kojoj su 
svi u ovoj državi znali sve, o kojoj su sve znali 
i novinari i javnost i državni tužitelj i sam 
premijer, ali zbog koje je uhapšena tek kad je 
stigao nalog europskog tužiteljstva.

„Bila je izvrsna. Nigdje drugdje nisam vidio 
nekoga s takvim znanjem, entuzijazmom, 
kvalitetom u poznavanju EU fondova. Mislim 
da je bila sjajna. Cjelina njenog doprinosa je 
puno veća nego što se danas nastoji pokazati.“

Zato valjda – nema zbog čega drugog – na 
kraju svega premijer samo sliježe ramenima i 
kaže: „Dogodilo se, žao mi je.“ I  - točka!

KORONA VIC
Žali se ministar Zdravko Marić premijeru na 

situaciju s državnim financijama, posebno sa stanjem 
u zdravstvu, pa kaže:

- Šefe, ovako dalje ne ide! Više jednostavno ne 
znam  kako da rješavam sve ove nemoguće situacije i da 
praktički vodim dva resora, svoj, ali i Berošev. Čovječe, 
pa nisam David Copperfield! Ne mogu shvatiti kud se, u 
ovoj situaciji kad je sve zaustavljeno zbog korone, troši 
toliki silni novac. Sve je na hladnom pogonu, operacije 
otkazane, onkološki bolesnici prepušteni sami sebi, a 
mi k´o Grčka dužni veledrogerijama za lijekove. Koje 
lijekove? Kakve lijekove? Za što? Vili valjda misli da ja 
imam neki bankomat tamo u Ministarstvu pa samo 
gurnem karticu i novci cure. Postojeći dug sam nekako 
pretočio u dug prema bankama, ali i kod njih smo 
već zaduženi da se Bog smiluje. Uskoro, ako se ovako 
nastavi, država će bankrotirati.

Sluša premijer zamišljeno Marića  pa ga suosjećajno 
upita:

- Zdravko, dragi prijatelju, znaš li ti zašto je najbolje 
uvijek biti dužan?

Zinuo Zdravko, začuđeno bulji u Plenkija pa 
promuca:

- Pojma nemam!
- Zato što nedužni uvijek nastradaju! – pojasni mu 

Plenky. I – točka!

HRVATSKA POLITIKA U 6 SLIKA... 
I TOČKA!

OPOZICIJA

POZICIJA

GOSPODARSTVO
DRUŠTVENI ŽIVOT

LEGISLATIVA

VRHOVNIK
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Eppur si muove…

Nakon opreznog i samozatajnog ulaženja u problematiku vođenja grada, 
utvrđivanja stanja i planiranja budućih razvojnih i inih aktivnosti, nova samoborska 
vlast je  javno obznanila pokretanje realizacije svog prvog velikog projekta: ide se u 
obnovu Vile Allnoch u Starogradskoj ulici! Ukupna vrijednost projekta iznosi  osam 
milijuna kuna, a sve bi se financiralo sredstvima Europske unije. Vila Allnoch bila je 
na popisu gradske imovine namijenjene prodaji, no, stjecajem okolnosti, od toga 
se odustalo. Gradonačelnica dr. Petra Škrobot rekla je da je to prvi veliki  projekt u 
njezinom mandatu, objašnjavajući da je svjesna činjenice da postoje i važnije stvari, 
no da je aktualnost trenutka (održavanje Samoborskog fašnika) i činjenica  da se 
upravo sada otvaraju natječaji za dodjelu sredstava za  saniranje posljedice potresa,  
uvjetovalo ovakvu odluku.  

Vila Allnoch sagrađena je u prvoj polovici 19. stoljeća i sa svojim okolišem je 
primjer reprezentativne gradske vile. Nakon petrinjskog potresa objekt je dobio 
oznaku privremene neuporabljivosti. U budućnosti bi ga Samoborski muzej mogao 
koristiti kao depo, arhivu, knjižnicu, karantenu za muzejske predmete, prostor za 
izučavanje građe, fotografski studio, kao i galerijski prostor u kojem bi se mogla 
održavati i tematska predavanja, jednom rječju bio bi to reprezentativan muzejski 
prostor kakvog imaju mnoge europske metropole.

Iz dijela oporbe upućeni su prigovori zbog neprihvaćanja njihovog prijedloga da 
se za glavnog konzultanta projekta imenuje aktualni resorni ministar Darko Horvat. 
Drugi dio oporbenjaka, onih što su donedavno vodili Grad, dao je podršku projektu, 
zadovoljan činjenicom da će glavnu riječ u obnovi voditi, de facto, njihovi ljudi; radi 
se o dužnosnicima, imenovanim u njihovom mandatu, dokazanim profesionalcima, 
koji su uspješno realizirali  velebni projekt Samoborskog sveučilišta, o čemu smo 
pisali u prošlom broju Ričeta. Tako će Samobor, spojem mladenačke energije i 
političkog iskustva, uskoro, uz svoju Sorbonu, dobiti i vlastiti Louvre.

Jurjevsko (peco)kurenje
 
Prije desetak godina Samobor je 

zahvaljujući udruzi Oživljena povijest 
dobio još jednu spektakularnu turističku 
atrakciju – Jurjevski krijes. Idejni za-
četnik i glavni nositelj projekta bio je 
tadašnji predsjednik udruge Damba 
Dominček, profesionalni vatrogasac, 
koji je napravio zaista izvanredan do-
gađaj. No, njegovim povlačenjem iz dje-
lovanja u udruzi, prekinut je navedeni 
projekt. Nakon, par godina prekida, 
novo vodstvo Oživljene povijesti  odlu-
čilo je ponovo pokrenuti jurjevsko 
događanje, pa je na ubrzani kurs va-
trogasnog osposobljavanja poslana 
potpredsjednica Sandra V. zvana Van-
da, a za glavnog pečokurca određen je 
Žika Matičar, poznati potkurivač samo-
borskih fašničkih spelancija i tiskovina.

Ideja je među članstvom prihvaćena s velikim odobravanjem, no zbog važnosti 
teme, sazvan je i izvanredni sastanak te o svemu otvorena rasprava u kojoj su prednjačili 
veterani Ivac i Žega, koji su s punim opravdanjem postavili krucijalno pitanje: koja su drva 
bolja za krijes, grabova ili bukova? Žestoku raspravu, potaknutu Mirkovim delancem, 
a koja je na momente prerastala u svađu, prekinuo je autoritativni predsjednik Šina 
svojom odlučnom konstatacijom: „Drva su drva!“, što su prisutni pozdravili frenetičnim 
pljeskom. 

Kako bi se čim kvalitenije pripremio sam projekt, odmah je napravljen raspored 
prikupljanja drva po kvartovskom principu. Dvoje članova  su zamolili oslobođenje od 
ove obaveze zbog godina života, ali su dali svoj prilog projektu: Mirko je donesl kolce iz 
polovice trsja kaj ga je pocepal prošlo leto, a Mančo je raskopal nekoliko drvenih maketa 
i tako dal svoj obol cijeloj akciji. Da stvari teku u pravom smjeru u najboljem smislu može 
posvjedočiti i priložena fotografija.        

VIJESTI IZ BESVIJESTI

Rabljeni reket, medijski, 
prodajem.

Šifra: IVICA HORVAT

Instruktora za belu tražim.
Šifra: KEROVOĐA

Vraćam milo za drago!
Šifra: ZORO

Čitam, čoveku se smanjil 
pimpek od korone, može li 

vagina, zna li se išta? Pitam za 
prijateljicu.

Šifra: uVLATKA 

Mijenjam slobodni dan za radni.
Šifra: FULIR

Dolazim odmah!
Šifra: MARO

Šišam ponedjeljkom, 
srijedom i petkom ujutro, 

ostale dane i vikendom brijem.                                                                   
Šifra: BRICO 

mALI  oGLASI

N
jonjo, 55, Zagreb

^
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I to se dogodilo.
Nakon nekoliko desetljeća dominacije bosanskog 

filma na ovim našim balkanskim vjetrometinama, 
sinoć nismo prisustvovali pretpremijeri novog hrva-
tskog filma Film bez kraja, ali smo u predvorju kino 
dvorane Cinestar Arena IMAX sačekali oduševljenu 
biranu publiku. Na pitanje o utiscima, prisutni su nam 
pokazali potpisanu svečanu zakletvu da će komentirati 
film samo uz dozvolu Centralne središnjice. Nešto 
slično što nas podsjeća na slučaj Hitchcockovog Psiha.

Zato smo zamolili scenaristu, redatelja i producenta 
g. Svilenog da nam ex katedra uputi par riječi.

- Nisam iznenađen kako je film primljen. To je 
izrazito kapitalno djelo čiju srž vučem u sebi još od 
studenskih dana. Iako je film sadržajno dugačak, 
iznenadilo me samo to, da je pljesak na kraju koji 
nema kraja, trajao još duže. Da se nisu vijorile hrvatske 
zastave i pjevale hrvatske pjesme mislio bih da sam u 
Sjevernoj Koreji.

Hrvoje – Publika se razišla bez komentara, možete 
li nam bar Vi natuknuti par riječi o samom filmu?

Svileni – O filmu vam mogu govoriti samo kao 
metaforičko-alegoričkom mozaiku, prepunom flash-
backova. To želim da dobro upamtite! Normalno, 
počinje u stilu Griffithovog Rađanja jedne nacije, 
nastavlja Mannovim Padom rimskog carstva i u 
uvodnom dijelu završava ponovo njegovim El Cidom, 
kad vrhovnik zajedno s muslimanskom državom 
u Valenciji obrani svoje sveto tlo od almoravidske 
invazije i na kraju čak mrtav na bijelom konju sije strah 
dušmanima u bijegu.

Hrvoje – To smo shvatili o početku, možete li nam 
reći koju riječ o samom zapletu?

Svileni – Nema zapleta, sve teče k’o na filmskoj 
traci. Figurativno tu se dotičem Kurosawe, ali ne 
njegova Rashomona, već Rana - Kaosa. To želim da 
dobro upamtite! Trenutak kad se ispuštanjem vlasti 
počinju razvijati frakcije predvođene raznim bezličnim 
likovima. To doba bezvlašća koriste metodama 
koje možete vidjeti u američkim noir i francuskim 

kriminalističkim filmovima 60 - tih. Tu se javlja prvi 
flashback u kojem se Mojsije kao impozantna figura 
stavlja na čelo mase i u pustinji iluzija, ne samo da im 
ne oduzima zlatno tele, nego im još daje i zlatnog vola 
pod uvjetom da prihvate njegovih deset antizapovjedi.

Hrvoje – Znači od tada sve ide samo u bijelom tonu 
iako je film u koloru?

Svileni – Hrvoje, Hrvoje… ne budite tako naivni. 
Neke mrljice se moraju pojaviti. I tako neki, to želim 
da dobro upamtite, u trenutku opće pomutnje u 
sredstvima javnog informiranja izaberu nekakvog don 
Quijota da s Ivanom Orleanskom juriša na temelje 
Deset antizapovjedi. Ali normalno, slomi koplje o 
vjetrenjače, ne znajući jadnik otkud vjetar puše. 
Ostavljen sȃm, bez koplja, viče kao ahejski vojnik 
Stentor iz Trojanskog rata poznat po svojem brončanom 
glasu, zaboravljajući da je eho u medijima uvijek jači. 
Tu se javlja novi flashback koji nas vraća na dvor Luja 
XIII gdje kardinal de Richelieu značajno izgovara: Dajte 
mi dva retka napisana rukom najpoštenijeg čovjeka i ja 
ću naći u njima razloga da ga dam objesiti.

Hrvoje – I kako na kraju završava?
Svileni – Pa ne završava, nema kraja u hrvatskoj 

verziji. U verzijama za Europu ima više različitih za-
vršetaka. To je stvar korupcije, ovaj koprodukcije, pa 
će pojedine države izabrati kraj kakav žele.

Hrvoje – Očekujete povoljne kritike?
Svileni –  Kakve povoljne kritike, očekujem ode i 

hvalospjeve! Pokupit ćemo glavne nagrade u Puli i bez 
da film prikažemo u Areni. Za Cannes nema problema, 
tu rafalno zdimimo Zlatnu palmu, a i za Veneciju i 
Berlin što bude bit će, ako uvedemo EURO što ranije, 
velike su šanse. I to oko kritike, da jednom zauvijek 
raščistimo Hrvoje, to želim da dobro upamtite! Eto i 
ja sam osobno nedavno dao fenomenalnu recenziju 
jednog filma u par riječi i nema tko se o tom nije 
pozitivno oglasio. Pa nisam ja zvao šefove medija bez 
veze! Svakom posebno sam pokazao gdje se pali, a 
gdje gasi.

Klik.

Ifča Špicmaher

Spominek vu Nautilusu
Sedeli smo v Podmornici, pili saki svoju pijaču, 

čitali novine i čkomeli. Najemput se  pojavil Vladek, 
rekel bogdaj i spripovedal kak je na kiosku štel kupiti 
dve kutije Camela i rekel trgovkinji da mu da dva 
covida. Ni trebalo puno da jen drugi Vlado veli da je 
kovida prebolel i da mu ni bilo ništ. Vladimir je rekel 
da se ne veli kovid neg  korona. Jura  je dodal da je 
Korona piva i da ni za pit i da on preferira Žuju jer mu 
je kak i žena, zakonita. Onda se počelo pripovedat o 
cepljenju i dozama, simptomima, temperaturama. 
Neki su bili za cepljenje i da treba uvesti i gušter 
dozu, a neki protiv  cepljenja. Ovi kaj su ju pretrpili 
govorili su kak im je bilo al da nisu trebali ni bolnicu 
ni respiratora i rekli su da je za se kriva vlada i Plenky 
i da stožer vodiju, čast Alemki,  Vili i debili. Dragec se 
je čudil zakaj niko ne priča o nogometu. Poklem tega 
se govorilo o teoriji urote i pokojnom maršalu. Se je 
zasral Vladislav koji je rekel da se neće vakcinisati i 
onda je krenulo: prenapuhane brojke umrlih na 
respiratoru, na liječenju, slobodnim krevetima, 
razgovorima sa liječnicima, zakaj nema gripe, kaj 
je sa zločestim tumorima, abortusima, stanjem u 
Portugalu, Engleskoj, Brazilu i Indiji. Za se su krivi 
Kinezi i Mao i njihove otrovne igračke za klince. 
Bidena nismo spomenuli jer je i za Amere pik zibner. 
Dragec je rekel da Amer Gojak igra za Dinamo. Ni bilo 
ni reči o Sanaderu, Horvatinčiću, Nadanu,Todoriću i 
Kolindi. Predsjedniku Zokiju se svi divimo jer more 
puno popit. Zgledi da je učenik nadmašil vučitela 
Šeksa. I pak o koroni kaj znači i kruna i da su ovi kaj su 
je preboljeli zapraf okrunjene glave. Puno se pričalo 
o općinarima i Komunalcu koje su falili si kaj imaju 
nutri nekog familijaša. Bilo je fale o tome kolko je 
ko betona i morta zmešal dok Ivek ni rekel je..š lovu 
kaj smrdi na znoj. Predvečer je došel bivši konobar 
Cerjan z Kotara  i rekel da je kiša prestala. Popili smo 
gušter dozu i prešli domom. 

Sediju Ifča i Dragec vu Podmornici, krate vreme 
i razglabaju o nogometu. Kak več jako, jako dugo 
pamte, počeli su od HAŠK-a i Građanskog, pa sve prek 
jugonogometa do današnjih dana. Bilo je reči i o Čonču, 
Markoviću, Jerkoviću, Zambati, Vabecu, Zajecu, Ciceku, 
pak sve do Livakovića i Oršića. Da o stranim igračima ne 
govorimo! Tko je bil bolji? Vidi se da su znalci, sve kuže 
i za njih nema nikakvih nogometnih nepoznanica, ali 
imaju različita mišljenja pa na momente razgovor prelazi 
u pravu razmiricu i krič - dok ne dojde nova runda. Da 
primire stvar, počeli su razglabati o trenerima, a na kraju 
su na red došle reprezentacije: Mađarska, Njemačka, 
Nizozozemska, Engleska, Italija, Brazil... Pak veli Ifča:

- Čuj, kaj je je, ali ja mislim da su Brazilci najbolši od 
svih! Za navek!

- Ma daj, nemaš ti pojma – povrne Dragec. - Kakvi 
Brazilci, pa ti se nemreju kvalificirati ni na evropsko 
prvenstvo!

by Žiga

Piše: Emil Strniša

NOVI HRVATSKI FILM
razgovor s povodom

da je vlada obnovu Banovine 
prepustila Horvatinčiću sve bi 

već bilo sređeno

N
jonjo, 55, Zagreb

VIJESTI IZ BUDUĆNOSTI

Zabreg, 01. travnja 2040.  
Kako javlja HINA, jučer je u Zabregu velikim mitingom, 

vojnom paradom i raskošnim vatrometom obilježen 
uspješan završetak radova na projektnoj dokumentaciji za 
sanaciju posljedica šteta nastalih u velikom potresu koji je 
zadesio Zagbreg 2020. godine. U nazočnosti predsjednika 
države Gvozdena Jadrekovića Njonje, predsjednika Vlade 
RH Milokrada Ante Pipavca, crkvenih velikodostojnika i 
članova diplomatskog zbora, prisutnim Zabregčanima i 
cjelokupnom preostalom stanovništvu Banovine, njima 
pedesetoro, obratio se doživotni ministar prostornog 
uređenja, graditeljstva i državne imovine Durko Hrovat 
te u 5-satnom govoru iscrpno obrazložio o kakvom se 
teškom i odgovornom zadatku radilo, a koji je, unatoč svim 
problemima,  završen nekoliko godina prije zadanog roka 
utvrđenog od  ondašnje vladajuće garniture. Zaslužnom 
ministru javno je uručeno odlikovanje reda Žikine Stri-
ne Danice s likom Vlaška Seksa s Crvenim nosom, a 
predsjednik Njonjo je tom prigodom Hrovatovo djelovanje 

okarakterizirao kao svjetli primjer pregalaštva, sposobnosti 
te čuvanje interesa i ugleda domovine.

Na velikom uspjehu, video vezom ravno iz Bruxellesa, 
čestitku je uputio i slovenski predstavnik u tijelima EU, 
inače predsjednik Europske komisije, Andrej Plenkovšek, 
te brojni drugi ugledni državnici među kojima i predsjednik 
Fašničke Republike Samobor Kršo Bljak, kao i predsjednik 
Srbije Velja Črnivuk. Prisutnom najstarijem Hrvatu Jozefu 
Migoliću Pendreku potekle su suze radosnice, a reporteru 
Ričeta ekskluzivno je izjavio: „Mislil sam da ovo nikad ne 
bum doživel. Ali, svaka čast, sve im opraštam i ponovo  se 
učlanjujem u stranku.”

Oduševljenje i razdraganost prisutnog pučanstva jedino 
je svojim ponašanjem kvario pripiti ambasador Velikog 
kneževstva Rusije, Kavkaza i Bjelorusije Zorja Milančenov, 
koji je, namršten i u svađalačkom tonu, izjavio okupljenim 
novinarima: „Sve su to plameni jazavci, herojski zečevi, 
bipolarni ružičasti medvjedi i smrdljivi šmrkavi kojoti koji si 
ne znaju ni nosa obrisati. Da su mene konzultirali, to je već 
moglo biti gotovo prije godinu dana!”  

Uspješna obnova
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Aforizmi
 ...a zmije se dijele na otrovne, neotrovne i 
bankarske.
 Bolje je biti zgodno bogat, nego nezgodno 
siromašan.
 Gle, opet je ona propalica u mercedesu 
prestigla onu propalicu u audiju.
 I mi smo protiv cijepljenja. Kažu 
koronavirusi.
 Kod njega uvijek na stolu leže razne 
dopisnice, jedino dopisnica iz Pariza leži na 
kauču.
 Naša nada u bolju budućnost otišla je na 
bolovanje. Pati od anemije.
 Ne brine nas što je toliko političara 
korumpirano. Brine nas zašto nisu u zatvoru.
 Nije naš put slijepa ulica. On je kratkovidna 
ulica.
 Nije sve tako crno. Bude i nešto mutno.
 Nije ona jeftina droca. Pogledajte samo 
kakav skupi auto vozi!
 Mi imamo svoj vlastiti put. Do šekreta i 
natrag.
 Mnogima je njihovo poštenje zapravo 
nedostatak prilike.
 Nevjerojatno je što sve može izdržati mali 
čovjek: zimu, glad, besparicu, političare...
 Nezgodno pitanje: koliko bi naših uglednih 
političara palo na prijemnom ispitu za upis na 
Fakultet političkih znanosti?
 On je bolesni kleptoman: prvo je ukrao 
jednu tvornicu, pa drugu, jučer treću...
 Političari su zapravo ekološki problem. 
Prodaju maglu.
 Praznici se tako zovu jer prazne džepove.
 Teško onome tko se još samo na svoju sjenu 
može osloniti.
 Uz svu korupciju već je teško znati kome 
treba dati, a kome ne.
 Za neke ministre je izvjesnije da će prije ući 
u zatvor, nego u povijest.

Edita Požežanac

OMIKRON FAŠNIK 
U SAMOBORU

Omikron fašnik u Samobor dolazi
vrijeme kroz godinu brzo prolazi
sad je sve u Samoboru super novo
baš si pametan što si došao Jovo.

Tmurno nebo i ciča zima
ti si tužan i na pozornici vidiš dima
Princ Fašnik je danas sam
plače za Srakom sada tam.

Odi ga veselo nasmijat
on je danas neobično umiljat
svi Samoborci na trgu noriju
kao da žive vatre goriju.

Od omikrona je obolila Sraka
izgleda kao da ima teškog raka
jao, jao si ga sada svima nama
pozornica će ostati dugo sama.

Uskoro fašnika tu neće biti
mi ćemo svi gorke suze liti
sve naše maske će biti tužne
i sve pod maskama ženske ružne.

Glazba tu jako strašno buči
mene nešto duboko muči
razmišljam kuda bih mogla ići -
sve mi to na epidemiološke mjere sliči.

Pjeva Princ Fašnik tužne pjesme svima
ne smeta ga jaka februarska zima
od muke on pokušava stajati na glavi
i time kad ga gledam on me dugo davi.

Ja ću njemu uskoro reći:
Odi u krevet tako umoran leći
doći će ti zaražena Sraka
pred očima će ti biti mraka.

Jedna baka kroz masku pljuva
jedno dijete kroz masku bljuva
jeli su nešto jako, jako kiselo
što je na štandu šareno visjelo.

Sutra će Sraka i Princ Fašnik noriti
s maskama će se oni boriti
cijeli narod će se znojiti u muci
i posljedice će suditi epidemiološki suci.

Omikron je svjetski najveći vladar
da se virusa rješiš moraš imati radar
dođi fašnik gledati i glasno se smijati
zdravlje i sreća će ti sigurno prijati.

Ponesi covid-potvrdu sada
i izbjegavaj tog virusa gada
vjeruj da će ti na fašnik pomoći Bog,
a ne virus koji ima oštar rog.

Samoborski fašnik mi jako volimo
za njega se stalno Bogu molimo
od godine do godine jedva čekamo
da se uvijek njemu kao djeca veselimo.
 
Čuvajmo se kad je velika gužva
i upijamo tu radost kao spužva
sutra je novi, optimistični dan -
Samoborski fašnik je svačiji san!

Biskup je rekao:”Nemajte brige,
nitko  vam više ne čita knjige,
novoga svijeta duševna hrana
dolazi preko malog ekrana.”

Ajatolah je rekao:”U mom lokalu
nijedan konobar ne zna za šalu,
svatko dobiva što ga patri,
tri nevjernika na tihoj vatri.”

Vlatka Bošnjak

KBC Hrvatska - priča z breganske šume
Ivanka je bila zaposlena kao pomoćnica pomoćnog tajnika 

pri Uredu za zaprimanje eventualnih nejasnoća pri iskopavanju 
septičkih jama na ruralnim područjima zapadnih i sjeverozapadnih 
dijelova RH. Isti je osnovan u skladu s potrebama Ministarstva 
za razvoj ruralnih područja i demografiju pod visokim pokro-
viteljstvom zamjenika tajnika načelnika za obnovu i razvoj 
Mladena Kurčevitog. Ivanka i Mladen su supružnici, upoznao ih je 
strinin ujak u Uredu za obranu od mogućih nesuglasica prilikom 
izjašnjavanja dijaspore o negorućim pitanjima vezanim uz tečaj € 
u odnosu na druge valute. 

Marija je radila u pogonu jedne privatizirane tvrtke u stečaju 
u tri smjene.

Elza je bila voditelj poslovnice jednog trgovačkog lanca.
Dora je imala OPG.
Josip je bio dermatolog u privatnoj klinici svog oca.
Marija je bila ljuta jer joj je firma u stečaju, a radi 3 smjene. 

Posebno joj je išla na živce Elza koja je od obične blagajnice postala 
voditelj poslovnice.

Elza je bila jadna jer je cijele dane bila na poslu dok je Dora uz 
rad na OPG-u ipak provodila vrijeme s obitelji jer su svi sudjelovali 
u istom.

Dora je bila jadna jer nije mogla urediti ten, kosu i nokte kao 
gospođa od dr. Josipa koja je kao njegova pomoćnica radila u 
klinici.

Svi su bili kivni jedni na druge, ali i na Ivanku i Mladena, ali, o 
tome  se ne priča, oni su valjda sposobni, ko nam je kriv.

I svi su imali neograničeni internet i živjeli do smrti.

Zoran Perović
FAŠNIČKA ŽALOPOJKA

Čimpanza je rekao:” Što se tu može,
neka se aplikacije slože,
ne štedi truda, uporan budi,
samo da jednom budemo ljudi.”

Kakvo je to došlo stanje???
Čisti horror, više-manje!!!
Nigde smeha, ni popevke  
ni poštene terevenke
svuda samo tužna lica
boleštine, oskudica
posla nema, male plaće
vel´ke režije i daće,
vu svet beli prešli mladi
jer bi bolši život radi,
a k tem nam i  kuga bela
ispraznila grade, sela...
Bormeš silni strah me hvata:
Kaj bu bilo od Hrvata???  
A politika se smije
politiku briga nije 
za sve muke i dileme
za pučanstvo i probleme

mlati slamu, oči maže
mulja, krade i fejst laže.                                                            
K temu stalno vodu muti!
Narod trpi, čkomi, šuti…
Ni po svetu nije bolje:
ratuje se, gloži, kolje,  
a kriza za krizom stiže…
Propast sveta sve je bliže!
Fašnik takaj nije pravi 
i njega korona davi -
na sve vugle je zasela,
navadu nam staru zela.
Kam bi čovek mogel iti?
Kam se more od zla skriti?
Kaj se još vu megli skriva???
Siva nam je perspktiva!
Život postal pušiona -
samo Plenky i korona!

Janko Dimnjaković     
ZEČIĆEV INTERVJU
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ČRNA KRONIKA
SVADBA

Bil Strikan na nekakvoj svadbI, malo si preveč popil 
i napravil rusvaj – potukel se z mladencem, nekakvim 
Dubrovčanom, tak da su morali zvati policiju. Došla  
patrola i počeli ga saslušavati:

- Gospodine, što ste to učinili? - pita ga strogo 
policajac.

- Jaaaaaa??? – počel se čuditi Strikan kak picek glisti 
i veli – Niš ja nis napravil! Ja sam se samo kulturno 
zabavljal, plesal i drugo niš ne znam!

- Dobro, dobro... Recite kako ste se zabavljali? – 
strpljivo će žbir.

- Kak… Zasvirala muzika i ja sam zamolil mladenku 
za ples. Otplesali  smo prvi ples, muzika je i dalje svirala, 
pak smo nastavili plesati. Otplešemo drugi, muzika svira, 
mi  plešemo treći… Pak je onda došel na red i sljedeći…   

-  Dosta, dosta, dosta... Pa zar ćete do jutra plesati? 
Skratite malo i budite konkretniji! Koliko ste plesova 
otplesali? – službeno će policajac.

- Pa... Ne znam, jedno pet, šest…
- I?
- Kaj i... Gda smo plesali zadnji ples, najemput se, bez 

ikakvog razloga, mladenec  srdito zdignul, zaletel k nama 
i kaj je got mogel jače pehnul mladenku med noge…

- Uuuuuu… To mora da je jako boljelo – suosjećajno 
će policajac.

- Da bolelo… Pa kreten mi je sve prste na ruki strgal.

 PLAVUŠA  
 Napravila plavuša saobračajku, pogazila četvoro ljudi 

i, normalno, došla policija, napravila uviđaj i otpelali je u 
stanicu. Veli joj policajac:

- Gospođo, jeste li uopće svjesni što ste napravili?  
Vozili ste 140 km na sat, a tamo je dopušteno tek 70.

Plavuša ne reagira, gleda u pod i šuti.  
- Nadalje – nastavi policajac – napuhali ste 1, 25 

promila, a dozvoljeno je maksimalno 0,5.  
Plavuša gleda u pod i šuti.
- …i još k tome ste pregazili četvoro ljudi! – zgroženo 

će policajac.
Plavuša ga pogleda i priupita:
- A koliko je dozvoljeno?

Bolše v kleti na sumporu, nek v bolnici na kisiku!

U jednom uglednom samoborskom ugostiteljskom 
objektu čiji naziv podsjeća na godišnje planinsko 
okupljalište vještica zna se sve, pa su dane i upute o 
uporabi najmanje prostorije:

Gospodo, primaknite se, nije dugačak kako mislite.            
Dame, ostanite sjediti do kraja radnje.

KOBILA
  Pelaju Štef i Barica kobilu na rasplod vu drugo selo. 

Došli tam, pustili  kobilu i mam je pastuh kak stekli navalil 
delati svoj posel. Gledi Barica i najemput se počme 
šmajhlati vuz Štefeka, pak mu stiha veli na vuho:

- Štefek, nekak mi je milo došlo... I ja bi ove stvari 
delala.

Štef ju zblenjeno pogledi pak promuca:
- Je, a kaj bumo sad? Ja sam zel  peneze samo za kobilu!

Nemojte kupiti 10 jajcih od suseda kad ima viška, 
skupa su, po 1,5 kn... Ima v Konzumu po 99 lp... Nemojte 
zeti od Štefa orehe kaj ih je natukel prek zime, skupi su, po 
50 kn... Ima v Konzumu na akciji po 49,99 kg… Nemojte 
kupit sir i vrhnje na domačiji, oče baka Julka pet banki, 
puno je to, a ima i samo dve krave v štali pa jedna drugu 
muze, nema ona z otim posla... Ima v Konzumu i to posni 
za 19,99 kg... Nemojte kupit piceke od Jože, vagnul bu vam 
i nogice i glavu, sigurno bu se obogatil na tih 15 dkg, a 
i picek je fejst masni... Ima v Konzumu Fit pile za 29,99 
kg... Nemojte kupiti jabuke od Barice, brzo struneju, a 
ona nije ni v sustavu PDV-eja.... Ima v Konzumu, sve po 
zakonu, 9,99 za 2 kg, moreju stajati celu zimu... Nemojte 

kupiti bažul pri susedu Juri, 30 kn kg, ma to se samo zlupi...  
Ima v Konzumu v rinfuzi iz jutene vreće, 19,99 kg... I tak, 
nemojte slučajno kupovati kod nekog tko, eto, radi na 
zemlji za sebe, pa ima viška koji put, on nema registriranu 
firmu, nema OPG, nema d. o. o., on bu vas sigurno zavaljal 
i obogatil se, a još ako ga i poznate ili vam je sused, ma ni 
blizu, sigurno bu vas zajebal i prodal vam jajca zi žleprčki, 
jer da je pravi sused on bi vam to dal, dok vi pijete kavicu 
na špici, a on se muva po štali od 4 vjutro... Pa kaj ima 
veze, tak mu je bažul opal! A vi samo odite v Konzum, tak 
ste sigurni da novčeki ideju v prave ruke, a kad kartica veli 
“odbijeno”, onda bu i sused dobar, jbg v Konzumu nema 
na đemdo... ´en ti na sveto nigdarjevo!!!

 ...i tak! (oliti: kupujmo hrvatsko)
vodič za domaćice
Piše: Kuvarica Vlatka

   Narodno blago
Prikupio: Željko Štahan

DOKTORE ODGOVORITE
Ordinacija doktora Pube

Barica M. (podaci poznati redakciji):
Prepoštuvani gospon doktor,
imam jen velki problem: moj Jura je vsaki dan pijan, nije rabijatan, al je dosadan, sakakve bedastoče klami, v 

poslu odjnega nikakve koristi, a o onim stvarima da i ne pripovedam. Ja mu furt priguzam da bu zbetežal, da se 
kani alkohola i da pije vodu jer je to najzdravejše piče. On pak veli da voda ni dobra ni v cipeli, da ju naj pijedu žabe 
kaj v jne živiju, da od jne ni nikakove kreposti ni snage, da bu pre od jne zbetežal, nek od vina. Kak da ga dozovem 
pameti???

Dr. Puba:   
Draga godpođa Barica,
bilježim se sa štovanjem, ali ovaj put nemrem biti kavalir i dati Vam podršku iz prostog razloga kaj je Vaš Jura 

- u pravu! Naime, znanstveno je dokazano da, ako dnevno pijemo jednu litru vode, za godinu dana u organizam 
unesemo više od jednog kilograma bakterije escherichia coli, koja se nalazi u fekalijama. To znači da za godinu dana 
pojedemo jedan kilogram fekalija. Tak nekaj nam se nemre dogoditi ako pijemo vino. Zbog alkohola, u vinu nema 
bakterija escherichia coli, a također i zato jer vinova loza profiltrira vodu koja ulazi u bobice grožđa. Dakle zaključak 
je, po mom skromnom mišljenju, više nego jasan: Puno je zdravije piti vino i, da prostite, „srati”, nego piti vodu i 
jesti govna.



Ričet uredili i uneredili (se): Niš ni bolje, korona i dalje kolje, bez noža i mača, vuz nas korača, KoLaf Scholz, BoRis Johnson Šturc, Joe Ča Činiš Bidan, Trump Puno Jidan, Putin 
se Kocka, Annalna Baerbocka,  Berlusconi Još Prči, Macron Ševi i Trči, Aljbin Kurči, Anči Brnabić Boy, Plenky ni svoj, Zoki ni svoj ni tuđi, sve šašaviji i luđi, Gaby Žalac Greh, Grlić 
Radman Smeh, Frka Petešić Horror, Horvat Obnova i Restauracija, Zločinačka Organizacija, Raseljena Nacija, Talibanska Demokracija, dr. Petraš K. Robot, Al Buriqi Molviqani, 
Baka Prase, Deda Krmača, Klapa Intrade, Domače Folk Parade, Stublić Jura Gura, Željac Bebek Vura, Želko Glaser Eko, Krešek Pučar Keko, Nena Kotarski Garda, Stanek Garašić 
Gara, Mario Barković Bara, Marči Šoić Micek, Iva Telišman Icek, Pepa Telišman Pele, Mančo Telišman Tele, Francek Telišman Špigel, Rudolf Jedvaj Rudi, Nikica Taxi Budi, Sanjica 
Hržić Cvetek, črni petek, Mika Dumić Deda, vlak bez voznog reda, Andreja Martinčević Marta, Penzionerka Maja Karta, Joža Kos Kota, Divota od Života, Mančo Mihelić Svira, 
Puba Dirigira, Mirkec Bačinić Bodul, Ružica Fabijančić Roža, Branko Kožarec Koža, Miki Štefković Tina, Žikina strina, Cule Regović Rega, Iva z Šipačkega Brega, Dudo z Garaže 
Luče,  Strikan se Svadi i Tuče, Ivek Bengez Mili, Đurđa Vuković Lily, Ljubavni Brevijar, Izvrsna Stvar, Božo, Profa i Oš, pa kaj bi još? Bog da prosti, bilo je dosti!  

Ričet z domače kujhne, humorističko-satirični list - Izlazi prigodno. Adresa uredništva: 10430 SAMOBOR, Trg Matice hrvatske 5, p.p. 62 - Tel/fax: +(0)1 
3363-637 - Web: www.ogranak-mh-samobor.hr - E-mail: info@ogranak-mh-samobor.hr - Nakladnik: Ogranak Matice hrvatske u Samoboru – Za nakladnika: 
Gordan Črpić - Glavni i odgovorni urednik: Zoran Perović - Grafički urednik: Božidar Krajačić Klax - Lektura i korektura: Lada Lokmer - Uredništvo: Ivo Markulin, 
Božidar Krajačić Klax, Lada Lokmer, Marijana Obad Slamar i Zoran Perović - Likovna oprema, karikature i fotografije: Slobodan Butir, Branimir Dorotić, Zoran 
Duniskvarić, Hule Hanušić, Borislav Josipović, Krešimir Kveštek, Ratko Maričić, Mojmir Mihatov, Damir Novak, Emil Strniša i Zoran Perović  - Suradnici na 
tekstovima: Vlatka Bošnjak, Janko Dimnjaković, Ivo Markulin, Ivek Milčec, Zoran Perović, Edita Požežanac, Živko Prodanović, Zdravko Škrapec i Želimir Štahan.

Naklada 1000 komada - Tisak: Edok d.o.o Samobor - Izdano u suradnji s Turističkom zajednicom Grada Samobora.

DVOSMISLENOST
Gde drugde nek vu bertiji moreš čuti ovakav razgovor. Bil sam na 

jutarnjoj kavi. Milina! Konobar, ja, kava, sportske i dva starija gospona. 
Gospoda su se tiho spominali uz oteščajec. A ja sam polefko uz 
cigaretu ispijal kavu i proučaval Sportske novosti. 

– Ma ni moguče! Kaj to ovaj popeva? odjemput je povisil glas 
jedan o njih. 

– Kaj popeva? Ko popeva? pital je drugi.                                                                                                                 
– Evo poslušaj. Si čul? Kak more reči da njezina mati u snu laje?  
– Ma o čemu ti pripovedaš?                                                                                                                                   
– O pesmi na radiju. Poslušaj malo bolje.To je onaj, ma znaš 

onaaajjj – Intertrade!                                                    
–  Misliš valjda na Intrade. I nije rekel  da laje, nego da je usnula. Ili kak 

bi mi rekli da je zaspala. Poslušaj si na internetu njihovu pesmu „Zora 
bila“.                                                                                                                                                                            

– Misliš da je tak? Bum poslušal doma još jemput. Ali, svejedno mi 
nisu jasni ti današnji tekstopisci. Sve je nekak dvosmisleno. Recimo 
ova najnovija od Bebeka. Zamisli. On popeva da bu kupil sat kaj ide 
unatrak. Pa da bu postal se više mlad. Ak bu to tak, nakraju bu otišel 
u materinu.              

– Je imaš praf. Se je nekak dvosmisleno. Baš kak i ovi naši političari. 
Možda da se od političarof napravi hardrok ili pank sastav. Ti obično 
istinu govore. Ja bi složil sastav čiji bi članovi imali umetnička imena 
– Kizo, Andi i Njonjo. A ime benda bi bilo JOKS.       

– Kakvo ti je to ime JOKS“?                                                                                                                                          
– Jebo vas onaj ko vas sastavi.                                                                                                                                             
– Hm. Dobro, ali mi smo ih sastavili tj. birali. To znači...                                                                                           
– Da. Znači da bi ih trebalo dobro naguziti                                                                                                                   
– Je, to bi stvarno trebalo. A kat smo več kod seksa, kak je tvoj 

mali političar?                                                    
– Ko današnji omladinac. Ja mu najdem posla, a on neče delati.
Isti čas sam se zdignul i otišel jer ovu dvosmislenost više nisam 

mogel poslušati!     

De rerum...
O HDZ-u         
Optuženi, osuđeni,
al´ uzalud, sve je džabe:
čim se vlasti dokopaju
odmah muljaju i grabe.

O rastu BDP-a
Vlast se hvali i trkelja
kako BDP nam skače,
a mi sveudilj, k´o i prije,
nosimo na štapu gaće.

O euru
Euro je na vidiku -
može li nam bolje biti?
Mogu li devize puste
naše gole riti skriti?

O sirotinji
Da drek ima neku vrednost
da se more unovčiti
sirotinja sigurno bi
tad se rađala bez riti.

ZDRAVKO ŠKRAPEC


